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1. Beszámoló az Önkormányzat 2020. és 2021. évi munkájáról, fejlesztésekről, jövőbeni 

tervekről 
Előadó: German József polgármester 
 

2. Tájékoztató a költségvetés főbb adatairól 
Előadó: Székely András Sándor alpolgármester 
 

3. Lakossági kérdések, vélemények, válaszok 

 
Árpásné Schlenk Judit jegyző is köszöntötte a megjelenteket, majd felkérte a polgármestert, 
hogy kezdje meg a falugyűlést az első napirendi ponttal. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az 
elhangzottakról hangfelvétel készül. 
 
German József polgármester köszöntötte a megjelent képviselőket, Jegyző Asszonyt és a 
megjelenteket.  
Kérte a jelenlévőket, hogy az első két napirend ismertetése közben felmerülő kérdéseiket a 3. 
napirendi ponthoz érve tegyék fel. 
Moderátornak Székely András Sándor alpolgármestert kérte fel. 
 

1. Beszámoló az Önkormányzat 2020. és 2021. évi munkájáról, fejlesztésekről, jövőbeni 
tervekről 

Előadó: German József polgármester 
 
German József polgármester elmondta, hogy ezentúl - amennyiben igény van rá - évente 2 
alkalommal szeretne falugyűlést tartani. Felhívta a jelenlévők figyelmét arra, hogy fogadóóráján 
és azon kívül is a lakosság rendelkezésére áll. 
Ezután részletes beszámolót tartott az önkormányzat 2020. és 2021-ben történt munkáról. Az 
alábbi témák kerültek ismertetésre:  
 
- A választás után a legfontosabb feladat volt a falu működőképességének megőrzése, az 
intézmények zavartalan működésének biztosítása, a hóeltakarítás megszervezése volt, ami 
véleményünk szerint jól sikerült, a vállalkozó magas színvonalon végzi munkáját, a lakosság 
elégedettségét fejezte ki az elmúlt két téli időszakra vonatkozóan. 
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- Közmunkások hiányában a fűnyírás nehezen megoldható feladat, de az önkormányzat 
igyekszik ezen az téren is megfelelően helytállni. Az előre meghirdetett társadalmi munkán 
legtöbbször ugyanazon személyek vesznek részt, köszönjük munkájukat. 
- Az elmúlt időszakban a legnagyobb volumenű dolog a bölcsőde építése volt, mely 3 nappal az 
önkormányzati választás után komoly veszélybe került, de végül sikerült visszaszerezni a 
kivitelezőt és határidő hosszabbítás kérése után megkezdődött az építkezés. A bölcsőde 
elkészült, szeptemberben átadásra került. Jelen pillanatban 9 gyermek jár az intézménybe, 3 
gyermek a következő hónapokban beszoktatásra kerül, rövidesen teljes lesz a létszám. A 
bölcsődével egyidőben avattuk fel dr. Rétvári Bence parlamenti államtitkár és Balla Mihály 
országgyűlési képviselő jelenlétében a kívül-belül felújított óvodát és az óvodai játszóudvart. A 
teljes beruházás értéke kb. 90 Millió forint.  
-  A bölcsőde és óvoda után az iskolával kapcsolatban sajnos jelenlegi állapotról nem lehet 
beszélni, hiszen a megválasztásom előtt 2019. szeptemberében már nem indult el a tanév, hiszen 
8 fő alá csökkent a tanulók létszáma. Ez azért is megdöbbentő, mert a bölcsődében jelenleg 12 
fő a beiratkozottak száma, az óvodai létszám kb. 20 fő, a Szendehelyre és Nógrádra járó 
alsótagozatos tanulók száma kb. 24 fő, tehát az iskola működéséhez szükséges létszám adott 
volna. Minden erővel azon dolgozunk, hogy újra iskola lehessen a településen, ebben Balla Úr, 
Rétvári Úr és Ritter Imre német nemzetiségi képviselő Úr is támogatásáról biztosított. 
- A közös hivatal székhelye átkerült Nógrádra, ezáltal 4,5 M forinttal több állami támogatást 
kapott a közös hivatal. Jó az együttműködés a két önkormányzat között, a munkatársak és a 
polgármesterek között is zökkenőmentesen megy a munkavégzés. 
- A művelődési ház udvarán felállításra került a rendezvénysátor, melyet bárki igénybe vehet 
családi, baráti rendezvények megtartására. A teniszpálya használhatóvá lett téve, a lakosság 
rendelkezésére áll. 
- A temetőt korábban megnyert pályázat alapján bekerítettük, elkészült az új kapu, az urnafal 
átadásra került. 
- A Falumúzeumban nemzetiségi pályázatnak köszönhetően felújításra került a fürdő, a konyha 
és a bejárati rész, egy másik pályázat keretében pedig az ajtók és ablakok kerülnek kicserélésre. 
- A Hársas utcában minden telek értékesítésre került, megkezdődtek az építkezések. A 
közművesítés lassan befejeződik, a víz, szórt köves út átadásra került, a szennyvíz, gáz és 
közvilágítás kiépítésre került, átadásra vár. 
- A Bérc utca 700 méteres szakaszának szórt kövezése a lakók hozzájárulásából - az 
önkormányzat irányításával - megtörtént. 
- A focipálya a sportegyesület támogatásából körbekerítésre került /rövidesen előírás lesz, hogy 
a futballpályákat körbe kell keríteni/ 2 kiskapu folyamatosan nyitva van a sportolni vágyók 
részére.  
- Elkészült a Kuvik játszótér 5 millió forint pályázati pénzből és 500.000 Ft önerőből, terveink 
szerint a jövőben bővíteni fogjuk, melyhez az önkormányzat szívesen vesz felajánlásokat is. Az 
Arany János utcai játszótérnél állagmegőrzés folyik, a padok felújítása folyamatban van. 
- Pályázati úton nyert az önkormányzat 30 db amerikai hársfát, melynek egy része az Arany 
János utcai játszótérre került beültetésre, a maradék fa a Morgó patak focipálya felőli szakaszán 
képez egy hosszú fasort. Ezen felül kb. 120 db facsemete vár elültetésre, melyből a lakosság 
igényelhet az önkormányzatnál. 
- Az intézmények falaira új feliratok kerültek elhelyezésre (községháza, óvoda és bölcsőde, 
művelődési ház) egységes megjelenítést mutatva a településen. A falubejáratnál lévő üdvözlő 
tábla felújítása folyamatban van. 
- Elkészült a 2-es főút és a bekötőút közötti szakasz felújítása, az átadás szeptemberben 
megtörtént. 
- Újabb pályázatok lettek beadva, nyertes pályázat van az önkormányzati előtti terület 
rendbetételére, kistraktor beszerzésére és új orvosi eszközök beszerzésére is. A nemzetiségi 
önkormányzat is ügyesen pályázik. 
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- A közművelődési feladatok ellátására az NMI által új munkatárs került felvételre Somlóiné 
Szarvas Györgyi személyében, aki a község kulturális életének és rendezvényeinek 
szervezéséért felel.  
- Az eltelt időszakban számos rendezvény került megtartásra, többek között Mikulás ünnepség, 
falukarácsony, disznóvágás, gyermeknap, idősek napja, mindkét évre vonatkozóan nyáresti 
koncertek, augusztus 20-i ünnepségek, utcabálok, búcsú. Köszönet a lebonyolításban 
segítőknek, hivatali dolgozóknak. Az önkormányzat és a nemzetiségi önkormányzat közösen 
több tábort is szervezett a gyerekeknek, kézműves táborok, sport táborok, Bozsik táborok is 
megtartásra kerültek. 
- A művelődési házban biztosítunk egy helységet az IFI klub részére, nagy örömömre szolgál, 
hogy a fiatalok rendszeresen összejárnak, programokat szerveznek. Működik a nemzetiségi 
kórusunk és tánccsoportunk is. 
- Az idei adventi időszak és a falukarácsony a Faluszövetkezettel között megállapodás alapján a 
faluközpontban lévő színpadnál kerül megtartásra.  
- A Faluszövetkezettel történt megegyezés alapján a vasútállomáson lévő kamionparkoló 
megszüntetésre került. 
- Év elején elindult a helyi újság, a Berkenyei Hírmondó, melyet negyedéves rendszerességgel 
adunk ki. Sok pozitív visszajelzés érkezik, köszönet a szerkesztésben résztvevők munkájáért, 
illetve a nemzetiségi önkormányzatnak az anyagi támogatásért. Várja azok jelentkezését, akik 
akár a szerkesztésben, képek készítésében, cikkek megírásában szívesen részt vennének. 
- A tavalyi és idei évben is lehetőség volt az önkormányzatnál nyári diákmunkára, mellyel a 
település több diákja élt is. 
- A vasútállomás környékén kialakításra került egy zöldhulladéktároló, melyet 
rendeltetésszerűen használ a lakosság. A hulladékszállítóval sajnos sok probléma van, a 
panaszokat az önkormányzat folyamatosan jelzi írásban és szóban is a társaság felé.  
- A tüzeléssel kapcsolatban is problémák merülnek fel, többen nem tartják be az erre kijelölt 
napot és időszakot, bár véleményem szerint nem a tüzelés a fő probléma, hanem a téli 
időszakban történő fűtés, mivel a kazánokba olyan dolgok is elégetésre kerülnek, melyeknek 
jóval nagyobb környezetkárosító hatása van. 
- Tervben volt csendrendelet megalkotása, ám a képviselő-testület döntése alapján egyelőre csak 
felhívással élt az önkormányzat a lakosság felé bízva abban, hogy elegendő ez a mód. 
- A falu bejáratánál lévő táblára kihelyezésre került a 40 km/órás sebességkorlátozó tábla, mely 
a település teljes területére vonatkozik, kivétel a lakóparki rész, ahol 30 km/óra lett a 
megengedett legnagyobb sebesség. A Dózsa utcában megállni tilos táblák kerültek kihelyezésre. 
Ezen döntések közlekedési szakemberrel történt egyeztetés alapján születtek meg. A lakosság 
figyelme fel lett hívva a település összes utcájában a szabályos, egyoldalon történő parkolásra. 
- 2020-ban és 2021-ben a rászorulók (kérelemre és hivatalból) szociális pénzbeni és 
természetbeni (étkezés, szociális célú tűzifa) támogatásban részesültek, 2020-tól pedig a 
képviselő-testület döntése alapján születési, óvodáztatási és beiskolázási támogatásban is 
részesülnek a településen élő családok. 
- A MÁV vasúti főépületének felújítása folyamatban van, az ígéret szerint az idei évben 
elkezdődnek a munkálatok. A tervek alapján az épület kívülről korhűen lesz felújítva, belül 
pedig megújul a váróterem, mosdó, raktár, előtér és kerékpártároló épül. 
- Amennyiben igény és pályázati lehetőség lesz rá, az önkormányzat szeretné felújítani és 
megnagyobbítani a kultúrházat, hiszen a helyiség méretéből adódóan pl. még egy kb. 100 fős 
idősek napját sem tudunk itt megszervezni. 
- A Rákóczi utcában a járda felújítását az önkormányzat anyagi korlátai miatt az idei évben nem 
sikerült megvalósítani. A jövő évi költségvetésbe a temetői út megépítése betervezésre kerül, 
illetve lehetőség szerint megpróbálunk pályázni, mivel kiemelt feladatként tartjuk számon. 
 
 
 



4 
 

 
A beszámoló következő részében a polgármester a falu jövőképével kapcsolatban ismertette az 
alábbiakat. 
 
- A naperő mű projekt kapcsán a pénz rendelkezésre áll, a program szerint az előkészületek 
fázisában van a projekt, de a villamosművek átalakulása miatt lelassult a dolog. A két töltő a 
helyszín kiválasztása után hamarosan kihelyezésre kerül. Fontos, hogy a naperőmű akkor fog 
megépülni, ha egyértelműen látjuk, hogy a község lakóinak előnye lesz belőle. Az ipari parkban 
lévő telkek körül még nincs teljes megegyezés, hiszen van két terület, amely 2015-ben a 
többivel ellentétben nem került nem került a falu tulajdonába, folyamatos levelezés megy a 
tulajdonossal mert áron felül szeretnék odaadni a falunak, az önkormányzat pedig nem hajlandó 
áron felül megvásárolni. Remélem, hogy hamarosan megegyezés születik az ügyben. 
- Az építkezések számát illetően úgy ítélem meg a falut, hogy a létszám rövidesen eléri a 900-
1000 főt. Nem nagyon szeretném növelni ezt a számot, amely telkek már el vannak már adva ott 
természetesen lakóházak épülnek, de szeretném megkérdezni a jövőben a lakosok véleményét, 
ők hogyan látják ezt a helyzetet, kerüljenek-e kialakításra újabb telkek. A falu bejáratánál a 
buszmegálló mögötti részen ipari területté minősített telkek sorsáról is a lakosság véleményét 
szeretném kikérni. Ipari célra legyenek eladva a területek, hiszen vannak vállalkozók a faluban 
akiket érdekelné, esetleg legyenek belterületbe vonva és kerüljenek kialakításra és eladásra 
építési telkek? 
- A turizmust sem szeretném tovább növelni a faluban. Ennek kissé ellentmond, hogy jövőre 
Berkenye Vérszilvafesztivált szeretnénk rendezni a faluban, de véleményem szerint ha akarjuk 
ha nem, úgyis sokan érkeznek majd a településre a fák virágzása idején, ez az idei évben is sok 
problémát okozott, a jövő évben is sok problémát fog okozni. Megpróbálnánk fegyelmezettebé 
tenni a látogatás módját és egy kicsit hasznára is válhatna a falunak (berkenye szörp, lekvár, 
kézműves termékek árusítása stb.). A turizmus növelésével, vérszilvafesztivál megtartásával 
kapcsolatban is kérem, hogy a lakosság fejtse ki véleményét. 
-  Örülnék neki, ha a korábban megkezdett utcaismerkedési bulik megtartását folytatnák a lakók. 
Az önkormányzat ehhez lehetőségéhez mérten segítséget nyújtana különböző eszközökkel, pl. 
sátor, sörpadok, asztalok. 
 
A polgármester megköszönte a figyelmet, kérte a lakosságot, hogy amennyiben bármilyen 
kérdés-észrevétel van, keressék őt bizalommal, mindenki rendelkezésére áll. A felvetett 
témakörökben, melyekben a lakosság véleményét kérte, legyen közreműködő a falu és segítse 
az önkormányzatot ötleteivel, véleményével. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző ezután felkérte az alpolgármestert, hogy ismertesse a jelenlévőkkel 
a 2. napirendi pontot.  
 
 

2. Tájékoztató a költségvetés főbb adatairól 
Előadó: Székely András Sándor alpolgármester 

 
 Székely András Sándor alpolgármester köszöntötte a megjelenteket. 
 
Elmondta, hogy először nagyon röviden szeretné ismertetni a 2020-as és 2021-es évi 
költségvetés főbb adatait. Az elmúlt két évben a hagyományokat folytatva a képviselő-testület 
megpróbált takarékos, tervezhető költségvetést kialakítani, minden esetben saját forrásokból 
(adóbevételek) és az államtól kapott forrásokból (állami támogatások, pályázati pénzek) 
gazdálkodik az önkormányzat. Ezeknek alakulását folyamatosan, negyedévente nyomon 
követik, ha szükséges, megteszik a módosításokat. 
Bevételi oldalon eleve rendelkezett az önkormányzat pályázati összegekkel, melyet mind a 
tavalyi, mind az idei évben sikerült további elnyert pályázati összegekkel bővíteni.  
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A testület a pályázatokra és beruházásokra minden év elején meghatároz egy fontossági 
sorrendet természetesen alkalmazkodva ahhoz, hogy éppen milyen pályázati lehetőség van. 
 
A pandémia sajnos a költségvetésre is kihatott. A helyi iparűzési adó és a gépjármű adó a 
bevételek jelentős részét képezi, melyeket sajnos több lépésben csökkentettek, illetve elvontak, 
majd ezeknek egy részét állami támogatások formájában kompenzálta az állam. 
 
Ezután részletesen ismertetésre kerültek a költségvetés főbb tételei. 
Az alpolgármester elmondta, hogy a költségvetés nyilvános, a rendeletek bárki számára 
elérhetőek a település honlapján, illetve a nemzeti jogtárban is. 
 
 

2020.  
 

Tény/zárszámadás 
 

 
Bevételi főösszeg:    269.552.480 Ft 
 

- Működési bevétel   108.199.356 Ft 
- Felhalmozási bevétel:   60.684.206 Ft 
- Finanszírozási bevétel  100.668.518 Ft 

 
Kiadási főösszeg:    202.988.508 Ft /az előirányzat 245 Millió forint volt/ 
 

- Működési kiadás:  76.995.142 Ft 
- Felhalmozási kiadás:  99.371.517 Ft 
- Finanszírozási kiadás:  26.988.508 Ft 

 
Maradvány: 66.563.972 Ft  
 

2021. 
 

 Terv/Előirányzat 
 
 
Bevételi főösszeg:    180.392.573 Ft 
 

- Működési bevétel   84.707.448 Ft 
- Felhalmozási bevétel:   21.006.000 Ft 
- Finanszírozási bevétel  74.685.125 Ft 

 
Kiadási főösszeg:    180.392.573 Ft  
 

- Működési kiadás:  79.927.443 Ft 
- Felhalmozási kiadás:  77.241.202 Ft 
- Finanszírozási kiadás:  23.223.978 Ft 

 
Az augusztusi testületi ülésen elfogadott rendelettel előirányzatmódosítás történt, a főösszeg 
megemelésre került, a módosított összeg: 204.476.653 Ft. Ennek egyik fő oka az ÁFA fizetési 
kötelezettség volt. 
Augusztus 30-ai állapot szerint 67 % körül kell állni a teljesítéseknek, bevételi oldalon 87,36 %-
on állunk (állami támogatások, pályázati bevételek, adóbevételek), kiadási oldalon pedig 67.31 
%-on. 
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Az adóbevételek a következőképpen alakultak a 2020-as és 2021-es évben: 
 

 
 
 
A pályázati bevételek/kiadások alakulása 2020-ban és 2021-ben: 
 

 
 
 
Lakópark közműfejlesztési elkülönített számlán lévő összeg: 
 

 
 
 
Hársas utcai beruházás bevételeinek és kiadásainak alakulása tételesen: 
 
 

 
 
 
 
 
  

 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, German József polgármester megköszönte a jelenlévők 
figyelmét és a falugyűlést bezárta. 
 

                 Kmf. 
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Ezután ismertetésre kerültek az egyéb, nagyobb tételű kiadások összegei:  
 

 
 
 
Székely András Sándor beszámolója végén megköszönte a jelenlévők figyelmét. Elmondta, hogy 
kötött ügyfélfogadási ideje nincs, de bárki rendelkezésére áll a honlapon megadott 
elérhetőségeken. 
 
German József polgármester kiegészítésként elmondta, hogy a lakóparkban elsőbbséget élvez a 
Panoráma utca meghosszabbítására. A pályázati anyag már korábban elkészült, a pályázat 
kiírására várunk, mely a legutolsó információ szerint december 6. 
 

A Hársas utcai telkek belterületbe vonásakor 4 tulajdonos 5 telke nem lett kivonva művelés alól, 
a korábbi döntésüket megváltoztatva most mégis szeretnék belterületbe vonni a telkeket. A 
kérelmeket befogadtuk azzal a feltétellel, hogy mind az 5 telek után megfizetik az 1,7 millió 
forint közműhozzájáulási díjat, és vállalják az egyéb költségeket megfizetését is, így 
folyamatban van a telekkialakítás. 
 

Elmondta, hogy véleménye szerint minden lakóközösségben a tehetősebb vállalkozók példát 
mutatva segíthetnek, kérte, hogy gondolják át, miben tudnák segíteni a falut, akár munkával, 
tárgyi eszközökkel, esetleg pénzösszeggel. Szeretne a jövőben egy vállalkozói estet tartani. 
 
 
3. Lakossági kérdések, válaszok 
 
Szőke József: 
Sajnos sok éven keresztül nem jött be a Vácra menő illetve onnan jövő busz a településre, 
mostmár bejön a falu elejéig, de sajnos nem megy le megfordulni a vasútállomáshoz mint a 
Nógrád Volános buszok. 
A bekötő úton nincsen szaggatott vonal festve, a közútkezelő figyelmét fel kellene hívni erre, 
illetve arra is hogy szélesítsék meg a bekötő utat mert nagyon szűk. 
A velem szemben lévő részen kiszáradt egy vérszilva fa, szeretném kérni ennek pótlását. 
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German József polgármester: 
A Nógrád Megyei Közút részére megírjuk a levelet, kérni fogjuk a felezővonal felfestését. 
A Volánbusznál tájékozódni fogok, hogy mi az oka annak, hogy az egyik társaság járművei lent 
fordulnak meg ellenben a másik társaság gépjárműveivel, melyek csak a falu elejéig jönnek be. 
A vérszilvafákat tervek szerint ki fogjuk pótolni, mert több darab kiszáradt, tavasszal kérem a 
jelzést és pótolva lesz az említett helyen is. 
 
 
Erdélyi Bálint: 
Érdeklődnék, hogy a szellemházról mit lehet tudni. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Az elmúlt 2 évben többször próbáltuk megkeresni a tulajdonosokat több okból kifolyólag is, 
sajnos nem nagyon reagálnak a megkereséseinkre. A közműfejlesztési hozzájárulás 
megfizetésével továbbra is tartoznak az önkormányzatnak, ennek behajtását nem adtuk fel. 
Körbejártuk a témát, a vízművel is egyeztettünk, ígéretet kaptunk arra vonatkozóan, hogy jelzik 
ha vízbekötési engedélyt kérnek a tudtunkon kívül. Sikerült kiderítenünk, hogy jelen pillanatban 
érvényes építési engedélyük nincsen. A hosszúbérc ezen területére önkormányzati rendelettel 
változtatási tilalmat rendeltünk el, ami azt jelenti, hogy 3 éven belül, vagy a rendezési terv 
módosításáig azon a területrészen építési tevékenység nem folytatható. 
 
German József polgármester: 
Amikor polgármester lettem meghívtam őket, hogy ismerkedjünk meg, ekkor kértem őket hogy a 
22 lakás után fizessék meg a 17,5 M Forintot. Miután ez nem történt meg, felszólító levelet 
küldtünk nekik, melyre az volt a válaszuk, hogy a jogásznak átadják. Azóta sajnos nem történt 
semmi. 
Véleményem szerint az a legnagyobb baj, hogy a régi szabályozás szerint a lakópark ezen részén 
még 4 vagy 5 ilyen, vagy ehhez hasonló épületet lehet megépíteni. Azért próbáljuk meg a helyi 
építési szabályzatot átdolgozni, hogy le tudjuk korlátozni ezeket az építkezéseket. A fenti 
infrastruktúra úgy gondolom nem bírná el, ha még több ilyen ház épülne. Sajnos nem egyszerű a 
helyzet. 
 
 
Puskás Sebestyén Bence: 
Szeretnénk, hogy a közlekedési táblák kikerülése a többség egyetértésével történjen, véleményt 
kell kérni előtte. 
Véleményem szerint a Kossuth utcában mindkét oldalon megállni tilos táblát kellene kihelyezni. 
Kb. 4-5 lakó van, aki mindig ott parkol, velük lehetne előzetesen egyeztetni. 
Az óvodánál pont a parkolóöbölbe helyezte el a közút a megállni tilos táblát, így az oda járó 
szülők szabálytalanul parkolnak amiért megbüntetheti őket a rendőr. Kérnénk ennek 
áthelyezését. 
A falubejárathoz elhelyezett táblának személy szerint örülök, de nem biztos, hogy mindenki örül 
neki. 
A lakóparkban elhelyezett 30-as tábla - mi 20-as táblát szerttünk volna - biztonságtechnikailag 
rossz helyen van, szerintem balesetveszélyes, kérjük ennek áthelyezését, ha kell, áthelyezzük mi. 
Ezt a táblát úgy gondolom, hogy a vasút előtt kellett volna elhelyezni, hogy a vasúttól kezdve az 
egész részre vonatkozzon, mivel a Dózsa utca másik felén is vezet egy földesút a lakópark felé.  
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
A táblák kihelyezése előtt több egyeztetés is volt, véleményeket kértünk ki. Abban maradtunk, 
amennyiben sok negatív visszajelzés érkezne - eddig még nem érkezett - akkor természetesem 
felülvizsgáljuk és megkérdezzük mit szeretne a többség. A tábla át fog kerülni. 
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Azt tervezzük, hogy azokon az útszakaszokon, ahol lehetséges, a közlekedési táblák mellett 
egyéb forgalomcsillapító eszközöket is elhelyezünk. 
 
German József polgármester: 
A táblák kihelyezése előtt közlekedési szakemberrel tárgyaltunk, a lakóparknál a 20 km/órás 
sebességkorlátozó táblát a szakember sem ajánlotta, véleményem szerint sem indokolt.  
A 30-as táblák közti távolságot megmértem, 6,5 méterre vannak egymástól, a falunak van olyan 
része ahol a villanyoszlop és a padka között 3,5 méter a távolság, szóval kicsit túlzásnak érzem 
amit mondtok, az egyik oldalon megvan az 1 méter, a másik oldalon kb. 60 centi, de örömmel 
vettem hogy azt mondtátok áthelyezitek, tegyétek át nyugodtan, ha szükséges, mi is segítünk 
benne. 
Úgy gondolom a fokozatosság elvét jó ha betartjuk. Ti azt szeretnétek, ha a Kossuth utcában 
mindkét oldalra megállni tilos tábla kerüljön. 2 éve még egyik oldal sem volt lekorlátozva. 
Legyetek tekintettel arra, hogy ott is vannak építkezések, ott is meg kell állni az úton, legyünk 
egy kicsit megértőbbek egymással és vegyük figyelembe az ott lakók érdekeit is. 
A Dózsa utcában a földúton szerintem maximum terepjáróval lehet közlekedni. Reméljük 
betartják a lakóparkban a 30-at, ha gondoljátok akkor lecseréljük  20-as táblára, de akkor lehet, 
hogy titeket fognak támadni, véleményem szerint óvatosabban kell cselekedni ezekben a 
dolgokban, nem biztos, hogy mindent azonnal be lehet vezetni. 
Az óvoda előtti öbölnél lévő tábla áthelyezésével egyetértek, írásban kérni fogjuk az illetékes 
hatóságtól. 
 
 
Horváth Dávid: 
A fasornál elég nagy problémát okoz tavasszal, hogy a fényképezések során összevissza 
parkolnak, ezért mindenféleképpen javaslok megállni tilos táblát kihelyezni. 
A lakóparkban történő építkezések során sok problémát tapasztalunk, az építkezési hulladékokat 
otthagyják, a mixerekből kifolyik a beton, fel sem takarítják, ha igen a vízelvezető árokba vagy 
az út szélére kidobják, ami a hóeltakarításnál is veszélyt jelenthet, szeretnénk, hogy készüljön 
egy felhívás, melyet az önkormányzat odaadna az építkezők részére. 
Nem értem, hogy miért nem lett benyújtva a Panoráma utcára a pályázat. Számomra 
elfogadhatatlan, hogy ha van lehetőség és a pályázati anyag is össze van rakva, akkor miért nincs 
benyújtva. Úgy gondolom, hogy mindig be kellene adni, amikor lehet mert így nem lesz 
esélyünk nyerni. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Már kétszer beadtuk a pályázatot a Panoráma utcára, mind a kétszer elutasították. Várjuk a 
lehetőséget, hogy melyik pályázati kiírásra tudjuk beadni, erről képviselő-testületi határozat van. 
Ha nem sikerül elővesszük a tavalyi egyeztetéseket és megvizsgáljuk, milyen egyéb pályázaton 
kívüli lehetőségek vannak. 
Az építkezéssel kapcsolatos szabályzatok össze vannak szedve, jegyző asszonnyal több 
egyeztetést tartottunk a témában, folyamatban van a tájékoztató megírása. Amennyiben nem 
rendeltetésszerű építkezéssel találkoztok, kérjük jelezzétek az önkormányzat felé. 
 
German József polgármester: 
Nekem is az a kérésem, ha ilyen esettel találkoztok szóljatok oda telefonon nekem vagy az 
önkormányzathoz, ha tudok azonnal megyek és jelzem a sofőrnek, az építkezőknek, hogy 
figyeljenek erre oda. 
A fasorral kapcsolatban jó gondolatnak tartom a megállni vagy várakozni tilos tábla 
kihelyezését. Végig fogjuk gondolni, ebben is kikérjük a szakértő véleményét. 
Az építkezők részére készülő tájékoztató megírása folyamatban, kérni fogjuk őket, hogy tartsák 
be a szabályokat, többet sajnos nem tudunk tenni. 
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Puskás Sebestyén Bence: 
Én aktívan ellenzem a naperőmű parkot, ezt felvállaltuk minden fórumon. Az online 
konferenciáról hangfelvétel ígéretetek ellenére nem került fel a facebook oldalra, azóta 
semmilyen tájékoztatást nem adtatok a témában. Szeretnénk, ha felkerülne a hangfelvétel és 
örömmel vennénk, ha a Berkenyei Hírmondó következő számában részletesebben kapnánk 
információt. 
 
German József polgármester: 
Az online konferencia anyagát a videó nagy terjedelme miatt nem tudtuk feltenni az internetre, 
ezt jeleztük is a facebookon a lakosság felé ahogy azt is, hogy bárki e-mailen kérheti és elküldjük 
neki, ezzel a lehetőséggel többen éltek is. 
Az újságban Porvay Bálint írt egy rövid tájékoztatást, sokkal több dolog nem történt egyelőre az 
ügyben. 
 
Barbay Zoltán: 
Mi a végleges helye a napelemparknak ?  
 
Horváth Dávid: 
A konferencián szó esett róla, hogy ne közvetlenül a bekötőút mellé kerüljön, hanem neked is 
vannak távolabb földterületeid, megvizsgáltátok ennek lehetőségét ? 
A bekötéskör fel lesz túrva végig az út ? 
 
German József polgármester: 
Megvizsgáltuk, az én területem messze van, megközelítés szempontjából is ez az ideális hely, a 
költségeket illetően sem volna gazdaságos, ráadásul a falu már pénzt költött arra, hogy ez a 
terület gazdasági ipari terület legyen.  
Az áram bevezetés nem csak a napelempark miatt kell megoldanunk, Molnár Gyula a bekötőút 
mellett építkezik, ahova igényeltek áramot, mivel kötelező részükre ezt biztosítani, ezáltal ígyis-
úgyis valahol fel kell vinni az áramot. Az ÉMÁSZ tervei alapján a Kossuth utcán a járdát, 
viacolort végig fel akarták törni és ott vezetni az áramot, amihez nem járultam hozzá és kértem 
hogy küldjenek új terveket. 
 
 
Kökény Milán: 
A rendezési terv szerint a Panoráma utcából jobbra és balra nyílnak gyalogutak. Érdeklődni 
szeretnék, hogy mikor lesz megszüntetve a gyalogutakon a gépjárműforgalom?  
 
German József polgármester: 
Jövő héten egyeztetek a közlekedési szakemberrel, utána megpróbáljuk azonnal lezárni. Úgy 
gondolom, ha ezek az utak gyalogútnak vannak minősítve, ennek akkor érvényt kell szerezni. 
 
 
Kökény Milán: 
A Bérc utca felől elsőbbségadás tábla került ki a Panoráma utcára, úgy tudom a rendezési terv 
szerint a Bérc utca a magasabb rendű út. Nem látom indokoltnak, hogy egy magasabb rendű úton 
miért kell elsőbbséget adni. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
A közlekedési szakemberrel egyeztettünk erről, valóban a Bérc utca a magasabb rendű út, de 
logikusan végiggondolva aki lentről vagy fentről jön, nehezebben tud elsőbbséget adni, főleg a 
téli csúszós időszakban, tehát a közlekedési szakemberrel egyezértésben úgy döntöttünk, az 
egyenes Bérc utcán könnyebb elsőbbség adni, ez a kevésbé balesetveszélyes megoldás. 
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Kökény Milán felvetette, hogy az utóbbi fél éven belül 3 gyereket elvittek az óvodából. Kérdése, 
hogy az önkormányzat megvizsgálta-e, mi lehet az oka a létszám csökkenésének. 
 

A polgármester elmondta, hogy a téma ismert előtte is, jó néhány szülővel beszélt, egy 
kivételével - aki 2 gyermekét vitte el - minden szülő azt válaszolta, hogy jól érzik magukat a 
gyerekek az óvodában, számára ez a legfontosabb visszajelzés. A többi szülőtől nincs negatív 
jelzés, az óvodában jó munka folyik, reméli, hogy a bölcsődében is így lesz. Felhívta az 
óvodavezető figyelmét, hogy a szülőkkel történő kommunikáció változtasson. 
 
 
Sági József: 
Szeretném felhívni az önkormányzat figyelmét a posta-orvosi rendelő közötti szakaszra, ami 
szerintem nincs megfelelően megvilágítva, télen is a síkosságmentesítés elsődleges lenne ezen a 
részen, mert az őszi-téli időszakban sötétben mennek a gyerekek is ezen a szakaszon. 
 
A kutyatartással is problémám van, még mindig vannak szabadon kutyák, szerintem nem lehetne 
sehol póráz nélkül sétáltatni, a tónál is jó lenne egy táblát elhelyezni. A játszótér környékén jó 
lenne egy kutyafuttatót kialakítani. 
 
Székely András Sándor alpolgármester válaszként elmondta, hogy télen a síkosságmentesítés 
mindig a legmeredekebb szakaszokkal kezdődik, jelezni fogják, hogy erre a részre figyeljenek. 
Elmondta azt is, hogy az ebtartási rendelet nem helyi, hanem országos rendelet, mely alapján 
kötelező a kutyákat pórázon sétáltatni. A tó és környéke magánterület, a Faluszövetkezet felé 
kell jelezni a tábla kitételének kérését. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A legutóbbi Berkenyei Hírmondóba felhívtam a figyelmet az ebtartás szabályaira, ezen belül arra 
is, hogy a község területén csak pórázon lehet sétáltatni az ebeket, illetve a kutyaürülék 
összeszedésének fontosságára is. Itt is kérek minden jelenlévő ebtartót, hogy vegyék komolyan 
ezeknek a szabályoknak a betartását. 
 
German József polgármester: 
A tónál támogatom tábla kihelyezését a kutyaürülés összeszedéséről. 
A kutyafuttatóval kapcsolatban a játszótér mögötti területre nem szeretném a kutyákat bevinni, a 
másik oldalon a hulladéktároló mögött viszont van egy területünk, amit nem nagyon tudunk mire 
hasznosítani, lehet hogy ott ki lehetne erre alakítani erre a célra egy részt, keressetek meg ha 
volna ilyen igény a lakosság részéről. 
 
 
 
Kiss András: 
A Panoráma utca aszfaltozásával kapcsolatban az önkormányzatnak van-e hatásköre arra 
vonatkozóan, ha a lakók saját finanszírozásból, egy alacsonyabb műszaki tartalom mellett 
szeretnék megvalósítani, akkor hogyan lehetne igazságosan, minden érintettől beszedni a pénzt? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ha az érintettek 2/3-a vállalja, akkor hozható ilyen rendelet, jogilag lehetőség van az összeg 
behajtásra. Jelenleg a veszélyhelyzeti időszak alatt az önkormányzatnak nincs lehetősége arra, 
hogy bármi olyan rendelkezést bevezessen, amely az ingatlantulajdonosok részére plusz terhet ró. 
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Puskás Sebestyén Bence: 
Vannak olyan utak a faluban, amik eléggé kátyúsak, pl. a Dózsa utcában is, az Ifjúság utcában is 
tudom hogy nincs pénze az önkormányzatnak, de minden évre be kéne ütemezni a kátyúzást. Én 
azt látom, hogy a jelenlegi testület működése alatt útberuházás a falun belül nem történt, hogyan 
fogjátok ezt finanszírozni a jövőben? 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Minden évben be van tervezve kátyúzásra, az idei évben is 1 M Ft van betervezve, ezt általában 
el is költjük.  
 
German József polgármester: 
Az Ifjúság utca kátyúzását a tavalyi évben is megcsináltattuk és idén is meg fogjuk csináltatni a 
tél beállta előtt. A Petőfi utcában lévő nem kis kátyúk is kijavításra kerültek. A Dózsa utcában 
valóban rossz a helyzet. A lakóparkban is végigmentem az összes úton, hála égnek nem olyan 
rossz a helyzet. Figyeljük a pályázati lehetőségeket, saját forrásunk útberuházásra sajnos nincs. 
 
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, German József polgármester megköszönte a jelenlévők 
figyelmét és a falugyűlést bezárta. 

 
 
 

                 k.m.f. 
 
 
 

     German József    Árpásné Schlenk Judit 
                  polgármester                jegyző 


